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TO:

Airtel

*

DECEMBER 4, 1970

1 - Mr. Schutz

1 - Mr. Putnam

FROM:

SAC, Los Angeles (56-156)
ST-117

Director, FB^gg^2 (62-587)

KENS A .T

V.
Mr. Robert C.

Attached is a copy of a communication from the Deputy 
Attorney General dated 12-2-70, the contents of which are self- 
explanatory.

With respect to the additional interviews of members of 
the Communist Club to which Crowe belonged, Los Angeles refer to 
your airtel and LHM 4-24-69. Authority granted to interview 
individuals who were members of the Student Club, Southern Cali­
fornia District, Communist Party, USA, in 6/68 as set out in page 
11 of your LHM. William Divale, former LA 4688-S should not be 
reinterviewed.

n. C.D. _
in__ ___

Inasmuch as the Los Angeles office has reviewed this 
publication, furnish brief and succinct summary of the book 
characterizing data contained therein. Advise whether any factual 
information appears in the book which was not previously knoxm to 
the FBI and results of any inquiry conducted by the Los Angelos 
ffice'in that regard.

In addition, contact appropriate local authorities ar^
“ g etermine what action if any is intended by these authorities, with 
p Respect to this publication. ^

Expedite.

HAS: ms
(5)

NOTE:
Putnam

The

ALL INF0W.T10
HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATEirOZBY^

foregoing has been cJ
of the Domestic Intelligence Division with respect to

that Division’s responsibilities in handling the security 
aspects of the KENSALT investigation.

MAIL ROOMEJZ] ' TELETYPE UNITI---- 1



Form DJ-150
(Eli. 4-26-Q^*

EPARTMEFRNMENT .•■^CL

TO

^

RGK:M?E:gbh

SUBJECT

under

ii 
(Vv

Reference is made to your memorandum of May 29, 1969 
the above caption.

Inasmuch as confidential informant 20-L has testified 
before the Subversive Activities Control Board, it is requested 
that the interviews of the members of the Communist Party Club 
to which Walter Crowe belonged now be conducted in accordance 
with our request of February 25, 1969.

UNITED STATES GO' ^_

from : Richard G. Kleindienst 
Deputy Attorney General

D8ce®be P _
: Director, Federal Bureau of Investigation date: +97®

Your advice is requested whether any additional invest!- a 
I gation is being conducted by your Bureau based upon any new^—- 1 
} information which might appear in Roberb^ai ser’s bool^^RFKjb^ 
|.Die.. ' ' 1 ” "

•4

00

Mr^

IB DEC -^ 1970

Mr. Bishop y 
। y^MBr^nn^i, 

'Mr. Callahan
Mr. Casper.
Mr. Conrad.
Mt. Fe^t —
Mr. Cale__ 
^S/Br^r 
MOFavcl J 
m/ Walters 
Mr. Soyars .
Tele. Room 
Miss Holmes 
Miss Gandy .

Memorandum

Kensalt

W-117



Form DJ-15O 
(Ed. 4-26-6^ %

' iSitS STATES gov:
LJMENT Department of-just

Memorandum
to :Mr. J. Edgar Hoover date: DEC 3 0 1970

Director, Federal Bureau of Investigation
elrad:bd

FROM = L. Patrick Gray, III ^ i'/' 
Assistant Attorney General ^ 'dlr 

Civil Division \ ‘

subject: Committee to Investigate Assassinations 
Inc. v. Dept, of Justice, USDC D.C. 
Civil Action No. 3651-70

fill FBI INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED 
DATE^rf^^Y^z^SZ^-^ Lq 
#3S7Sy -2.

Attached is a copy of the complaint in the above-captioned 
proceedings.

This Act, under which plaintiff proceeds, 5 U.S.C. 552, pro- ^X
vides that the present action “shall take precedence on the docket zj—
over all other causes and shall be assigned for hearing and trial 
at the earliest practicable date and expedited inerery way.” We X 
request, therefore, that not later than January 21, 1971> you <”7)
furnish this office with a litigation report in duplicate including ——
the following items:

1
1. A statement as to the manner, place, and time of plain- T^ 

tiff’s request to your office to make the records involved avail- 
able for his inspection, including four copies — one certified — —^

of any documents or other memoranda incorporating plaintiff’s request.

2. Four copies — one certified— of any correspondence or 
memoranda of any communication, written or oral, between your office 
and the plaintiff concerning plaintiff’s request for the records 
involved.

3. If the records have been identified and located a detailed 
description or summary of the records involved and a statement as ’ . 
to their current location. If it has not been possible to identify 
or locate the records, please include a statement to this effect.

U. Two copies of any correspondence or memoranda within yourj ^ 
office showing the administrative "processing of the plaintiff’s \ / 

request. •' V—

5. A statement of the reason or reasons why in your office’s
opinion the records involved should not be made available. If the
records fall x^SJhin one or more of the exemptions of subsection (b) 
of the A^fc^^ueh" 'exempt ion should be specifically identified and. _

ir/CLOSUKS
IS JAN 8 1971



6. If appropriate, a statement of facts demonstrating the 

manner in which production of the records requested would prejudice 
the operations of the Federal Bureau of Investigation.

7. Your suggestions as to defenses which should be raised 
including suggestions specifically as to which allegations of the 
complaint should be admitted and which should be denied.

8. The name and telephone number of the person in your of­
fice who will be familiar with this case.

The attorney assigned this case in our office is Jeffrey 
Axelrad (Ext. 3300)•

Your prompt and complete compliance with this request will 
be appreciated and will enable us to represent your interests in 
this case most effectively.

Attachment

cc: United States Attorney 
District of Columbia



FD-36 (Rev. 5-22-64)

FBI |

Date: I/6/7I 1

Transmit the following in — ------------------------------------------ -------------- —------------------- - ———h 
(Type in plaintext or code)-'

AIRTEL AIR MAIL ’
(Priority) ।

____________________________________________________________ L

Re Bureau airtel dated 12/4/70.

Interviews completed with six members of the Student 
Club, Southern California District Communist Party, USA.
Those interviewed refused to discuss subject matter Iwith Agents.

Investigation continuing to locate SUSAN ROMO for 
interview. At conclusion of this interview a letterhead 
memorandum will-be submitted regarding complete results of 
investigation.

Appropriate local authorities interviewed regardin 
publication, "RFK Must Die," and intend no action in regard 
to this book.

- Bureau
- Los Angeles

AOR/lkb 
(4)

, JAN 9 1971

Approved: ------------------------------------------
Special Agent in Charge

Sent M Per
GPO : 1970 O - 402-735
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Assistant Attorney General 
Civil Division

Director, FBI— Zzi t^ri 
rec-84 4 -‘ /&7 A-

January 7, 1971

1 - Mr. Schutz

ASSASSINATION OF 
SENATOR ROBERT F. KENNEDY 
LOS ANGELES, CALIFORNIA

This is in reply to your letter of December 30, 
1970, captioned ’^Committee to Investigate Assassinations, 
Inc. v. Department of Justice, USDC D.C., Civil Action 
No. 3651-70,”your reference 145-12-1495 and the subsequent 
conversation on January 5, 1971, between Mr. J. F. Axelrad 
of the Department and Special Agent Henry A. Schutz, Jr.

It was pointed out during the referenced 
conversation that facts relative to the civil action 
initiated by Barnard Fensterwald, Jr. had previously been 
furnished the Department by communications dated October 5, 
and November 17, 1970.

Mr. Axelrad advised that under the circumstances 
no additional information vas necessary at this time. In 
the event additional infomation is necessary at a later 
date, Mr. Axelrad advised he will request same of the Bureau.

1 - Assistant Attorney General 
Criminal Division

HAS:bkc

Tolson------------
Sullivan ______  
Mohr -—__-------
Bishop------------
Brennan, C.D. -
Callahan -- ------
Casper------------
Conrad----- ------
Felt_________
Gale---------------
Rosen -------------
Tav el -------------
Walters____ <;
Soyars----------J
Tele. Room-----
Holmes-----------
Gandy------------ MAIL roomCZH TELETYPE UNITCZU

SEE NOTE PAGE TWO



NOTE:

Fensterwald, former Chief Counsel to Senator Long's Committee 
on Wiretapping, in his contacts with us has shown himself to be unscrupulous, 
untrustworthy, and anti-FBI. Fensterwald aligned himself with former 
FBI Agent William Turner in the Committee to Investigate Assassinations. 
According to Fensterwald, the Committee to Investigate Assassinations was 
formed to investigate assassinations of President John F. Kennedy, 
Martin Luther King, and Senator Robert F. Kennedy.

The Civil Division's inquiry deals with a civil action filed by 
Fensterwald to obtain FBI reports. We have previously corresponded at 
length with the Criminal Division which had been handling the Bobby Kennedy 
assassination relative to Fensterwald's request. Fensterwald had made a 
request to the Department for FBI files, but had not filed a formal request 
through the courts. When the Civil Division was advised of the above (not 
having checked Department files), it was indicated no further action was 
necessary by the FBI.
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Mr. J. War Hoover
Director, Federal Bureau of Investigation

1. Patrick Gray, HI
Assistant Attorney General
Civil Division

lr*d:M

Committee to Investigate Assassinations, 
Inc. v. Dept, of Justice, U5DC D.C. 
Civil Action No. 3651-70

Attached is a copy of the cosplaint in the above-captioned 
proceedings.

This Act, under which plaintiff proceeds, 5 U.S.C. 552, pro­
vides that the present action "shall take precedence on the docket ” 
over all other causes and shall be assigned for hearing and trial 
at the earliest practicable date and expedited in every wey." We 
request, therefore, that not later than January 21, 1971, you 
furnish this office with a litigation report in duplicate including 
the following items:

1. A statement as to the manner, place, and time of plain­
tiff’s request to your office to sake the records involved avail­
able for his inspection, including four copies — one certified — 
of any documents or other memoranda, incorporating plaintiff’s request.

2. four copies — one certified— of any correspondence or 
meocranda of any connunication, written or oral, between your office 
and the plaintiff concerning plaintiff's request for the records 
involved.

3. If the records have been identified and located a detailed 
description or suraoary of the records involved, and a statement as 
to their current location. If it has not been possible to identify 
or locate the records, please include a statement to this effect.

h. Two copies of any correspondence or memoranda within your 
office ebowing the administrative processing of the plaintiff’s 
request.

5. A statement of the reason or reasons why in your office's 
opinion the records involved should not be made available. If the 
records fall within one or more of the exemptions of subsection (b) 
of the Act, such exemption should be specifically identified and 
discussed.

M&.r®
p^^**-^
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6. If appropriate, a statement of facts demonstrating the 
manner in AXch production of the record* requested would prejudice 
the operations of the federal Bureau of Investigation.

7. Your suggestions as to defenses which should be raised 
Including suggest Iona specifically as to which allegation 8 of the 
complaint should be admitted and which should be denied.

8. Ths naae and telephone masher of the parson in your of­
fice who will be familiar with this case.

The attorney assigned this case in our office is Jeffrey 
Axelrad (Ext. 3300).

Your prompt and complete compliance with this request will ' 
be appreciated and will enable us to represent your interest* in 
thi* case most effectively.

Attachment

cc; United States Attorney
District of Colombia



(Formerly D. C. Form No.45a ’HevV^r-W))

Amtell ^tcM ^teia Court
FOR THE

5_^k2P
Civil Action file No.-™:____

^^^L-3p_;nr^ assassination

o
'"‘^’■ntj-ff 

V. SUMMONS A
m * & II

a

WARSAW OF JUSTICE
K<

Defendant
-* 03

To the above named Defendant :

Eh 
e 

■ u 
. C

You are hereby summoned and required to 
'VUM^JV iGdrp^g Oiipi it nrv;c3 12 r^tro ;A 3 Lc^c.

serve upon
o-;^ r.r:j ^

r

. Bernard Fenster^aldj Jr,

qr plaintiff’s attorney , whose; address

anpsGLipGq suq eziour fo p?;olg me’ a ruy?
is 905 16th Street, IfWashington D,C

X^&P118^6^0 the complaint which is herewith served upon you, within ___days after service of this 

siimmt>nsT'up6i^ exclusive of the day of service.■.-If you'fail to do so; judgment by default will be 

taken against you for the relief demanded in the complaint.
n&wrv

Cleric, of Court.

Date: December 155 1970 /-/[Seal of Court]

AIL FBI INFORMATION CONTAINED
HEREIN’IS UNCLASSIFIED
DATElfcJfcS^Yj^  ̂' ^^

<&MP1L' Deputy Cleric.



'{^'b'^-pi’? " UNITED STATES DISTRICT COURT 
^.^^•^ij Ou poR Tn3 DISTRICT OF COLUMBIA

COMMITTEE TO INVESTIGATE
ft

ASSASSINATIONS;/^^ 
927 15th St., N.W. 
Washington, D.C. 20005

Plaintiff • 3651-70
V.

U.S. DEPARTMENT OF JUSTICE 
10th & Constitution Ave., N.W. 
Washington, D.C.

8 Civil Action No. ,
4
A ft

3 *

Defendant s-

ftOoaooooooo^obcooooooooooi'ooftbftOo

COMP. LAI.NT

(Pursuant to Public Law 89-487; 5 U.S.C. §552)

1. Plaintiff brings this action under Public Law 

89-487; 5 U.S.C, §552. ' V

2, Plaintiff is a non-profit corporation,' organized 

under-the laws of the District of Columbia, for the purposes of 

investigating the assassinations of several of our more important 

national leaders, discovering the identity of those responsible 

for these assassinations, the reasons why the whole truth relating 

to them is suppressed, and educating the public and Congress as 

to true, facts regarding these various matters.

3. Defendant is the U.S. Department of Justice.

4. Senator Fobert Francis Kennedy, one of our national 

leaders, was assassinated iirXos Angeles in June* 1968 c

’^ge 1



5« The defendant Department of Justice, by and through

its investigative arm, the Federal Bureau of Investigation, made

an in-depth study of the murder, which was compiled into a file 

of approximately 6,000 pages and designated as Office File 

56-156, Bureau File No, 62-587. ;

6. Said FBI file was made available to Sirhan B.

Sirhan and his counsel (Messrs, Bussell Parsons, Grant Cooper,

and El, Z. Berman) for preparation of his defense against a charge

if First Degree Murder in Los Angeles County, California, in the

wrongful death of Senator Robert Francis Kennedy

7. Said FBI. file was also made available to Mr, Robert 

F. Kaiser, who paid Sirhan B, Sirhan approximately §32,000.00 for 

the privilege of writing his "inside story."

8. Mr. Robert F. Kaiser is neither an attorney nor 

licensed investigator, but rather a journalist and self-styled 

free lance writer.

9. Mr. Kaiser’s "inside story" was published as 

R.F.K. Must Die: a History of the Robert Kennedy Assassination 

and Its Aftermath, E.P. Dutton, New York, 1970 (Library of Congress 
Catalogue Number 74-86074). \

10. On page 11, 12, 321, 322 of RPK Must Die, Mr.

Kaiser acknowledges the availability to him of FBI Office File 

56-156, Bureau File No. 62-587. [See Exhibit A, appended hereto.]

11o On October 19, 1970, plaintiff wrote to the 

Attorney General requesting access-to the same FBI FiJ/junder 

5 U.S.C. §552 and 28 CFR 16. As required by regulations of the 

Department of Justice, the latter was accompanied by a completed , 

form DJ-118" and a check for $3.00. [For a copy of the letter, see 

Exhibit B, appended hereto.]

Page,1 2



12. In a letter dated December 8, 1970;, plaintiff 

again wrote defendant# renewing his petition to see the FBI file 

[See Exhibit G# appended hereto.]

13. In a letter dated .December 7, 1970# defendant 

Department of Justice, over the signature of the Hon. Richard 

G. Kleindienst, Deputy Attorney General# refused to make the sad 

FBI file available as it is "not subject to disclosure under the 

provisions of 5 U.S.C. §552(4) (b) (7)." [Exhibit D, .appended 

hereto.] i

' 14. The request remaining denied after exhaustion of

administrative remedies# plaintiff files this complaint pursuant 

to Public Lav? 89-487, 5 U.S.C. §552, further alleging that, pur­

suant to this law# the records must be made available to it, anc 

the Court shall determine the matter de novo, and the burden is 

on the defendant to sustain its refusal.

Wherefore, Plaintiff prays this honorable Court-for 

the following reliefs that Defendant be ordered to produce and 

make available for copying FBI Office Pile No. 56-156, -Bureau 

File No. 62-587 and such other relief as this Court may ;deem 

just and equitable. j

BERNARD FENSTERWALD, JR.
905 16th St., N.W# 
Washington, D. C. 20006 
Tel. 347-3919

Attorney for Plaintiff

Dated

Page



COMMITTEE TO INVESTIGATE 
ASSASSINATIONS
927 15TH STRET, N. W.

WASHINGTON. D. C. 20005
(202) 347-3837

____ JUCHXARD TEKSTEHWADD, JR. 
EXECUTIVE WnECTOU 

WASlimOTON’. D. o.

October 19, 1970

.BOAnn or directors

EKED COOK, INTERLAKEN, NEW JERSEY 
JOHN" HENRY FAULK, AUSTIN, TEXAS 
Bernard venstiibwald, jr., wash., 
VARIS TLAMMONDB, NEW YORK, N. X. 
JIM GARRISON. NEW ORLEANS. LA. 
RICKARD VOVKIN, LA JOLLA, CALIF. 
RICHARD SVIIAOVC'. HARTSDALE, H. X. 

LLOYD TUVLINC, WASH., D, C.
WILLIAM TURNER, MILL VALLEY, CALIF.

Attorney General John Mitchell 
'Department of Justice] 
Washington, b. G. I 

f

Dear Mr.-Attorney Generals

Attached hereto is a completed form DJ-118, a request for 
access to official records under 5 U.S.C. 552(a) and 
28 CFR Part 16. . ’

She records sought are an FBI file with respect to Sirhan 
B. Sirhan.

If it were not for the fact that the file in question had 
been made available to writer Robert Blair Kaiser, and 
had not Mr. Kaiser made this fact known in his new book, 
RFK Must pie, [please see Attachment], you might be in­
clined to answer that the records in question were within 
an exemption in 5 U.S.C. 552. However, as they haoe been 
made available to a commercial writer and are the basis, 
at least in part, for his published book, we can see no 
reason why they should not be made equally available to 
our Committee, as 5 U.S.C. 552 require equality of treat­
ment in access to records.

Therefore, we hope that the records can be made available 
without serious delay.

BF?crr

Most respectfully yours,

Bernard Fensterwald,,Jr.
Executive Director ^*



COMMITTEE TO INVESTIGATE 
ASSASSINATIONS
927 13th STRET, N. W.

WASHINGTON, D. C. 20003
(202) 3-17-3837

IWfARD FSXeTERWALD, JR. 
EXECUTIVE DIRECTOR 

WASHINGTON. D. O.

1 nOAKD OF DIRECTORS

FRED COOK, INTERLAKEN, NEW JERSEY 

JOHN HENRY FAULK, AUSTIN, TEXAS 
DERNARD FENSTERWALD, JR., WASH., D. C 

TARIS FLAMMONDE, NEW YORK, N. T.
JIM GARRISON, NEW ORLEANS, LA.
RICHARD X’OPKIN, LA JOLLA, CALIF.
RICHARD SPRAGUE, HARTSDALE, N. Y.

LLOYD TUPLING, WASH., D. C.
WILLIAM TURNER, MILL VALLEY, CALIF.

December 8, 1970

Attorney General .John Mitchell 
Department of Justice 
Washington, Do C.

■ ■• Dear Mr, Attorney Generals

‘ Enclosed is a copy of a letter to you dated October 19. 
1970. with.respect to access to records under 5 U.S.C.,' 
§552 (a) i accompanied by a completed form DJ-118.

We have received no acknowledgment or reply from the Dep­
artment of Justice in the intervening six weeks*  Are we 
to assume that access will not be made available?

• Bernard Fen£nrwald, Jr.
Executive Director

BFscrr i
Ends. •. -• ’

Although access to the records is urgently needed in order
• . to prepare for a. public hearing, we will delay legal action 

under the FOX Act a few days in hopes of receiving an af­
firmative reply from the Department. . (

' I• v Most respectfully yours, /



OFFICE OF THE DEPUTY ATTORNEY GENERAL 
WASHINGTON, D.C. 20530

DEC 71970

Mr. Bernard Fensterwald, Jr. • 

Executive Director
Committee to.Investigate Assassinations
925 15th Street, N.W.
Washington-, D. ,0. 20005

/ \
Dear Mr* Fensterwald:

Reference is made to your letter of October 1% 1970 
with attachments requesting access to.the files of the Federal 
Bureau of Investigation in the matter of Sirhan B. Sirhan#

I am unable to comply with your request for the reason 
that such files are not subject to disclosure under the provisions • 
of 5.U.S.0. 552 (4)(b)(7).

Your check dated October 3.9,. 1970 and drawn on the Riggs 
National Bank is returned herewith.

r

Whard g. kleindiinst 
Deputy Attorney General



“R.FX. Must Die!”
A History of । 

the Robert Kennedy Assassination
and Its Aftermath • 

by 1 
Robert Blair Kaiser

E. P. DUTTON & CO., INC., NEW YORK, 1970



When yet another assassin’s bullet took the .life of yet another Kennedy, the 
whole world demanded to know who did it and why. They soon discovered 
who. It was a young Palestinian Arab refugee with a strange double name: 
Sirhan Sirhan. But the story of why he killed—which he propounded at 
the trial—didn’t make any sense.

This is a book that tries to make sense of it. It is a book about the assassin 
and about those who probed him: police, prosecutors, defense attorneys, psy­
chiatrists, psychologists, reporters.

I was one of those reporters. Out of curiosity, mainly, and out of a 
suspicion that the public would learn something less than the whole truth if 
it had to rely on either the assassin’s unchallenged version or even the police 
estimate, I wangled my way inside the case. |

Once I was inside, I was really in. I was able to talk to Sirhan’s family 
and some of his friends, to sit in on the defense attorneys’ conferences with 
Sirhan, to become a participant-observer in the attorneys’ own private work­
ing sessions, confer closely with the psychologists and psychiatrists in the 
case. I had access to police and FBI files, and, most important of all, I was 
able to visit Sirhan in his cell two or three times a week until he left Los 
Angeles for San Quentin, condemned to die.

I doubt whether any reporter has ever gotten so deeply inside a major 
murder case.

Why was I given such entree? I hesitate to say the answer was simply 
money. I did promise to provide funds for Sirhan’s legal defense, and I prob­
ably would have gotten nowhere without such a promise—and delivery. 
Sirhan wanted a good private attorney and I made it possible for him to hire 
one. It wasn’t that Attorney Grant Cooper demanded a big fee, or any fee 
at all. In fact, Cooper renounced any proceeds from my writings on the case



in favor of the University of Southern California Law School. Still, he 
needed some resources: the district attorney’s office spent $203,656 to prose­
cute Sirhan. Simple fairness would dictate that Sirhan’s attorneys should 
have a fraction of that for their expenses (otherwise, the expression “fair 
trial” would have been a sham). And simple common sense told me that 
there was only one sure source for those expenses, the world press. The 
world wanted to know, the news media- would pay. They did, in a modest 
way. By the end of the case, I was able to turn some $32,000, approxi­
mately half of what I had then received, over to Sirhan’s attorneys.

But I provided more than money. I gave myself. The defense attorneys re­
ceived most of the Los Angeles Police Department files and all of the FBI re­
ports on the case through a legal “motion for discovery.” But neither they 
nor theiFmvestigator had time to read and digest all this material. I did. 
They didn’t have the time or.the patience to draw out the assassin. I did.- 
Soon, the attorneys began to need me,, for, in my total curiosity, I soon knew 
more about the case.than they did themselves. My reporter’s dream was com­
plete when Dr. Bernard L. Diamond, the chief psychiatrist for the defense, 
turned to me as the chief repository of knowledge about the case and began 
taking me into Sirhan’s cell with him for his analysis of Sirhan under hypno­
sis.

'I am not at all sure that every case would lend itself to such heightened 
personal involvement by a reporter who is trying to write about it. In this 
case,’however, I got access to the assassin, without giving up the right to tell 
the story as I saw it. i
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“Of course it does,” said Berman, wondering to himself just how the 
judge could be persuaded to let that happen., ,

“And I’ve got some books,” said Jabara fiercely, “that ought to go in 
evidence.” ■

“I’d like to have them right away,” said Berman. “And anything’else 
you’ve got on the subject.”

Jabara smiled and relaxed enough to enjoy the greatest fried shrimp in 
town. “Okay,” he said. “Okay.”.

“Here,” I said, pushing a plate at Jabara, “have a fortune cookie and see 
what the fates have in store.”

Jabara took a sip of tea, opened his cookie carefully and burst into a 
roar of laughter. He handed over a tiny scrap of paper imprinted with the 
message: “DON’T LET YOUR ENTHUSIASM OVERRIDE THE 
REALITY AROUND YOU.” Jabara laughed again. .

While the lawyers settled down to the weary task of picking twelve jurors 
and six alternates, I continued to read the Federal Bureau of Investiga­
tion’s Office File 56-156, Bureau File No. 62-587. It was impressively 
heavy, comprising at least 4,000 pages of reports from special agents all 
over the United States who looked into the case of Sirhan Bishara Sirhan 
“upon request of the Attorney General of the United States under the 
Civil Rights Act of 1968 and the Voting Rights Act of 1965.”

And it was well written. The report of the assassination itself by Ama- 
dee O. Richards, Jr., of the Los Angeles office was a model of telegraphic 
clarity.

At'approximately 12:15 A.M., 6/5/68, Senator ROBERT F. KENNEDY 
proclaimed victory in California primary election in crowded Embassy 
Room, Ambassador Hotel, 3400 Wilshire Boulevard, Los Angeles. As SEN­
ATOR KENNEDY and party were leaving Embassy Room through kitchen 
exit, a series of shots were fired by an unknown individual, subsequently 
'identified as SIRHAN BISHARA SIRHAN. SENATOR KENNEDY fell 
backward onto floor, critically wounded with bullet in brain. SIRHAN wres­
tled to floor, disarmed and turned over to Los Angeles, California, police 
department (LAPD).

The reports gave me a chance to verify many of the associations Sirhan 
had already told me about. Here were summaries of FBI interviews with 
persons who had known Sirhan in school and with some of those who had
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known him at the ranch in Norco-Corona. Strangely, the FBI couldn’t 
seem to find Frank Donnarauma, the man who had hired Sirhan at Co­
rona, who also had an alias, Henry Donald Ramistella. (The FBI didn’t find 
him until April 6, 1969./But all these persons seemed to have been pro­
cessed in an automatic way with no real guiding intelligence behind the 
perfunctory series of questions they were asked.

The reports then, added up to very little, except where they disclosed 
the identity of certain, persons associated with Sirhan whom he had con­
cealed from McCowan and me. But there was no indication in the reports ’ 
that any of these persons had less than the greatest love for Robert Ken­
nedy.

What the robots seemed to do best was compile all the numbers that 
various bureaucrats had conferred upon Sirhan in his .short and mostly 
anonymous life. His passport number: ^^^ His visa number: 
issued under Public Law 203-4 (A)l(14). His alien registration number:

His unit number in the California Cadet Corps: 138 Battal­
ion, B Company. His Social Security number: ^^^^B His number^ 
at the State Racing Board: 1-031944. His California driver’s license:

His booking number at the Los Angeles Police Department: 
495 139. His booking number at the Los Angeles County Jail: 718 486. 
And, of course, the serial number of his Iver-Johnson revolver: 53725.
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In Reply, Please Refer to 
File No. .

P STATES DEPARTMENT OF

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
Los Angeles, California

January 12, 1971

SIRHAN BISHARA SIRHAN

Reference is made to the memorandum of Deputy 
Attorney General Richard G. Kleindienst, dated December 2, 
1970, regarding the investigation of the assassination of 
Senator Robert F. Kennedy on June 5> 1968.

Reference is also made to the letterhead memorandum 
prepared by the Los Angeles Office of the FBI dated April 24, 
1969j copies of which were furnished to the Department of 
Justice.

This letterhead memorandum dated.April 24. 1969, 
listed the following individuals as members of the "Student  
Gxo_up_of^ the _C.oimnunis.t' Party", whicHTWaTter S. Crowe admitted 
forming^at the University of California at Los Angeles (UCLA) 
in April of 1967: \ 1

Judy^Ar^aJ - 
Jame s^^rland./ 
Walter"^cowe^ 
Willi am ?^Di vale ^ 
CliffordWiec 
LucilleSfried - 
SusahTRomo -^ $ 
iuditE^Si^hub ^ 

ilkin^on •

The re Its of interview with Walter S. Crowe have 
previously been furnished to your department. The information 
of William Divale, who was referred to as Source one in the 
letterhead memorandum of April 24, 1969, concerning this matter 
is also known to your department.

The results of the attempted interviews with the 
members of the "Student Group of the Communist Party" follow.

No further investigation is being- ALL INFORMATION COOTO
cohdueted la this waiter. HEREIN IS IlfiAS®.

datexa^byJ^
j^-sri-/^ ^^
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Date 12/22/70

JUDY ARRAJ was contacted for interview at her 
residence., Apartment % 2931 2nd Street.

ARRAJ opened the door to her apartment and 
greeted Agents in a friendly manner. Agents asked if 
she was JUDY ARRAJ and she responded affirmatively. 
Agents then identified themselves to her as Special 
Agents of the FBI. ARRAJ stated "goodbye''1' and slammed 
the door to her apartment terminating interview.

- 2 -

On 12/17/70__ at .JSant£LJ!lQni£J&^^^ s Los Angeles 56-156
Los Angeles 100-64-508

’ SA FRANCIS G. KAHL and "
by __SAJH1EODQBE_J^_A^ ____________Date dictated_________ 12/17/70

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is Ilie property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your -agency.
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^DERAL BUREAU OF INVESTIGA’^

1 Date 12/22/70___________

An unidentified female answered the rear door at 
44 Thorton Avenue, Venice, California. She was advised 
of the identity of the contacting agents and a request was 
made to speak with JAMES F. BERLAND. She advised that 
BERLAND was.not home to the FBI and shut the door. A 
brown Volvo automobile bearing California license I0R 116 
was parked at the rear of this address and a check of 
California Department of Motor Vehicles, disclosed this 
vehicle was registered to BERLAND at this address. BERLAND 
was observed in the kitchen, but did not come to the door. 
The unidentified female declined to identify herself.

- 3 -

On 12/17/70 at Venice. California File # Los Angeles 100-64507

SA’s FRANCIS G. KAHL and
by THEODORE J. A»HEARN/FGK/mam/emc ;Datedictated 12/22/70________
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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i
JtOERAL BUREAU OF INVESTtGA^I

n„, 12/22/70_________

LUCILLE FRIED..was contacted for interview a,t 
her residence. Apartment 3> 1734 Armacost Avenue.
Agents knocked on the door to her apartment. A female 
responded inquiring as to who was there. Agents asked 
for LUCILLE FRIED and the female responded, "l am LUCY 
FRIED". Agents then identified themselves as Special 
Agents of the FBI. She stated she had nothing to say to 
the FBI and the Agents could contact her attorney, who 
she identified as FRANK PESTANA.

Agents asked LUCY FRIED if her husband, CLIFFORD 
FRIED, was at home. She stated he was but he was in the 
shower. LUCY stated that CLIFFORD FRIED would not speak 
with the FBI either.

Agents requested LUCY FRIED to advise CLIFFORD 
FRIED that the Agents requested to interview him. She 
stated she would. After a few moments, LUCY FRIED 
advised the Agents that CLIFFORD FRIED would not talk with 
the FBI and to contact his attorney, FRANK PESTANA.

The interview was conducted without the door 
to the FRIEDs* apartment being opened.

On 12/17/70 at Los_Ang.e.les, ..Callfornja___ File # LQS^Hg£lfiS_56=15^——
Los Angeles 100-54669

SA FRANCIS G. KAHL and Los Angeles 100-68125
by SA THEODORE J. A*HEARN/TJA/ecr Date dictated 12/17/70_______

•This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATE

1 Date-Mil_______ :_____

On January 6, 19715 SUSAN FAY ROMO was interviewed 
by Special Agents DANNY B. JAMES and ROBERT H. CLAUDIUS in 
front of her residence, 33^8 Wood Terrace^ Los Angeles, 
California. Upon identifying themselves as- Special Agents 
of the Federal Bureau of Investigation to ROMO, it was pointed 
out to her that the Agents desired to speak to her concerning, 
any knowledge she may have regarding SIRHAN BISHARA SIRHAN 
prior to the assassination of Senator ROBERT F. KENNEDY on 
June 5j 1968. ’ ■ ‘ .

ROMO advised the Agents that her mind was a blank 
and that she would not speak except in the presence of her 
attorney. When asked if she would consent; to be interviewed 
by the FBI in the presence of her attorney, she advised that 
she would not at any time talk to the FBI,

ROMO terminated the interview by entering her' , 
automobile and driving away.

On 1/6/71______at _JlQ£_JkngeXes^^_£al^^ __FHe-/7 _Los—An^lea_lDD.=^^

SA DANNY B. JAMES and • :
by -^OBESILJl^-GLAUJIU.^^ ____________ iDate^c^ted —4/6/73 . •----- 4—
This document contains neither recommendations nor conclusions ofjthe FBI. It is the property of. the FBI and is .loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed-outside your agency. • . ’ • X • • . . . . *



, • ‘ 'FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

■ Date1?^^^^^

Mrs. JUDITH FERN^T^FEKSTEIN was interviewed at her 
residence, 981.9 JZoakum Drive, Beverly Hills* California, in 
the presence of her husband, Mig. E. VICTGE^OLFENSTEIN, 
during the morning of December 31, 1970* X

She was advised of the identities of the writers and 
was told we wished to talk with her. She aaid\she had nothing 
she wished to discuss with the Federal Bureau of Investigation. 
She was told we wished to ask her some questions about WALTER 
S. CROWE. Mrs. WOLFBHSTHTN answered that she did not wish to 
discuss Hr. CROWE with representatives of the Federal Bureau 
of Investigation.

At this point Mrs. WOLFENSTEIN said she did not wish to 
discuss the matter further. She thanked them for carrying her 
copy of the morning edition of t he "Los Angeles^Times" news­
paper to her door from the street curb, and said "Good morning," 
thus terminating the interview’.

---------------------- :———:----- --------_ 6 .------------------------------------------------------

On __12/31/7-0__ at Bev:e,uly_4HXLs^_C-alJ^^^ # - LA 100-69200__________
CHARLES C . WILSON- bCvO"
GILBERT G. BEWJAMIN/ggb ^-P’ . 12/31/70

by-------------------------------------------- *---------------=--------- Date dictated------------------- ------ —

This document contains neither recommendations nor cortclusions of the RBI. Uis the property* of the FBI and is loaned r-»
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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^.DERAL BUREAU OF INVESTIGA^

■ 1 Date 12/22/70_________

JO WILKINSON was contacted for the purpose of an 
interview immediately in front of the John Marshall High 
School, 3939 Tracy Street, Los Angeles, California, where 
she is employed as a clerk.

After identifying themselves as Special Agents 
of the FBI and apprising her of the general nature of this 
inquiry relative to her acquaintance and association, if 
any, with SIRHAN BISHARA SIRHAN and matters related therewith, 
WILKINSON, without admitting her identity fully, stated that 
she did not want to speak to the FBI except in the presence 
of an attorney. Upon inquiry as to her attorney, she stated 
that her father, not otherwise identified, would need to be 
contacted for his name.

• 7 7

On 1^/22/70 af. Los Angeles, California wi^#Los Angeles' 100-66771’

SAs LESLIE F. WARREN and
by JOHN P. ANDREWS/LFW/emc__________________ :Date dictated —12/22/70_______ L
This document contains neither recommendations nor conclusions of tho FBI. It is- the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.



SIRHAN BISHARA SIRHAN

Prior investigation concerning this phase of the 
Kennedy assassination developed information that Thomas 
Daniel Good had been a friend of Sirhan and also had attended 
classes with Sirhan at Pasadena City College. Good, like 
William S. Crowe, had also been a member of a Youth Section 
of the Southern California District Communist Party and his 
Communist Party membership had been confirmed. Good was 
interviewed at San Jose, California, on June 13, 19^8, and 
also at San Francisco, California on June 14, 1968. Copies 
of these interviews are being included for the information 
of the Department.



. • .. , _ "'A -• FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
. ^ • 6/13/68

V ': ’”’ '.“"■”---------
THOMAS D/VoOD was located at his place of residence, a 

rooming house aX22_South 11th Street, San Josd, at approxi­
mately 1:30 P.M.Xjune 13, 196 8. The interviewing agents 
.identified themselves to GOOD through display of FBI creden­
tials . GOOD advised SAs KIDWELL and SAMPLE that he would not 

•be able .to talk-.to them without first consulting his attorney, 
one AUBREY- GROSSMAN, of S aim Fran ci q co. *i

AGOOTbsstated/tnat he would attempt to reach his attorney 
by telephone and get-an opinion-from him regarding an. interview 
with FBI agents. He placed a long-distance call’ to San' Fran­
cisco. with Agents SAMPLE and KIDWELL present, and was informed 
that Mr. GROSSMAN was not available. SA KIDWELL asked GOOD if 
the name SIRMAN SIRI-LAN was familiar to him. GOOD responded 
that he recognised’the name. • SA KIDWELL asked him if the name 
was familiar to him over and above what he had read recently 
in the n-ress. GOOD replied that it was.. • ZX L •>

•SA^I-DWELL informed' GOOD'.that the/-interviewing agents 
desired to discuss.SIRHAN SIRMAN with him. GOOD stated that 
even though the topic of interview was to be in connection with 
his knowledge of SiRHAN SIRHAN, he still would need the approval 
of his attorney’before-being interviewed. In conclusion, he' 
stated that he would attempt again to reach Mr. GROSSMAN during 
the afternoon of June 13, 196’8, and upon receiving Mr. GROSSMAN:s 
opinion in this matter, would immediately recontact FBI agents.

I On 6/13/68 o, San Jose, California FilnS 62-'5>l81

t, WLtMI K. KIDWELL, JR. S MALCOLM E..SAi.fmig^l 6/13/6S_________
J . * This document contoins neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and Is loaned Io your agency: 

It ond its contents orc not to be distributed outside your agency. . „

^ ' - - »^^?w ^^•^-r^n^zr^^Tr^^
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Date fZilZfif

THOMAS DANIEL GOOD, 22 South 11th Street, San Jose, Califor­
nia 95112, was interviewed in the San Francisco Office of the 
Federal Bureau of Investigation, 4-5 0 Golden Gate Avenue, San 
Francisco, California, on June 14, 1968. GOOD voluntarily appeared 
accompanied by his attorney, AUBREY GROSSMAN, who was present durin 
the interview.

GOOD related that he is unemployed and is a student at San 
Jose State College, San Jose, California. His parents are ROSCOE 
WAYNE and INEZ GOOD, who reside at 1364 Elizabeth Street, Pasadena, 
California 91104. He was born on June 27,1945, at Altadena, Cali­
fornia.

GOOD furnished the following information concerning the indi­
vidual whose photograph appeared in local newspapers, identified 
as SIRHAN BISHARA SIRHAN, reported assassin of Senator ROBERT F. 
KENNEDY:-

He first met this individual at John Muir High School, Pasaden 
California, in what he recalls to have been-the 1962-63 school 
year when’ he was in the 11th grade. This individual was known to 
him only.as SIRHAN, with no other names recalled. He believes he 
first heard of SIRHAN at Social Science class during a discussion 
on the question-of politics. During this discussion some student 
suggested that he felt they should hear from SIRHAN on his views 
since the discussion, as recalled by GOOD, involved the Middle East 
He thereafter became an acquaintance of SIRHAN and never did con­
sider him what he would term a friends ’ He thereafter visited in 
SIRHAN’s home on approximately tnree occasions, and on one occasion 
SIRHAN visited in GOOD’S home. GOOD recalled that he went on a 
picnic with SIRHAN’s mother and a sister who is now deceased. Also 
present at this' picnic were a Mrs. HAYWARD, address unknown, and 
some members of her family. Mrs. HAYWARD reportedly knew Mrs. 
SIRHAN from church attendance, and he recalled" that Mrs. HAYWARD 
was also a friend of his parents.

As GOOD recalls, he last saw SIRHAN in 1964. He remembers 
SIRHAN as a student at Pasadena City College for at least one 
sernester during the time GOOD attended from the Fall of 19 6 3 until

LA 56-156
On 6/14/68 at San Francisco, California.-Fite # Sl 6 2n5j£81 1-------

-10- - '
bySJ^JU£LJL!_JEEWSTE&_£-^EfiBGE_^  ̂ dictated £ZW68________________

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Julys 1965. GOOD was a member of the Young Democrats at Pasadena 
City College. He was unaware of any other political organizations 
and does not know what groups or organizations SIRHAN belonged to, 
if any. He recalled that SIRHAN had some contact with other Arab 
students but he had no knowledge if there was any formal group or 
organization among such students. He stated there was a large 
group of Arab students attending Pasadena City College at that time 
GOOD stated he was unable to furnish any information concerning 
SIRHAN’s political views but recalled him as being very anti-Israel 
He was aware that SIRHAN came from Palestine and attributed his 
feeling toward Israel to his national origin. '

GOOD is acquainted-with one WALTER CROWE and recalled that 
CROWE was a friend of SIRHAN. He related that CROWE met SIRHAN 
when the latter first came to the United States. CROWE also attend 
ed elementary school with SIRHAN and later John Muir High School. 
He stated that he knew of no contacts between CROWE and SIRHAN out­
side the context of the school.- CROWE mentioned SIRHAN to GOOD on 
more than one occasion but never commented on the political beliefs 
of SIRHAN.

. GOOD related that he never heard SIRHAN express his feelings 
- regarding the KENNEDY family or any other Government official. Ee 

stated that he recalled the reactions of numerous friends to the 
assassination of President JOHN F. KENNEDY but does not recall the 
reaction of SIRHAN .to this event. Ee stated there was nothing in 
his acquaintance with SIRHAN on which he could base any motive for 
his action in this case. He recalled SIRHAN as a very distant 
individual, no matter how friendly one became with him. He ’ 
recalled him as an individual wno seemed to be alienated from 
people in general, even from other Arabs, and WALTER CROWE appeared 
to be his only friend and this friendship was not-a close one. He 
stated he:never detected any strain of violence in SIRHAN, but, to 
the contrary, remembered once when he was visiting in the SIRHAN 
home there was a deaf-mute or blind girl also present and SIRHA y 
seemed very gentle to her. ‘

’ . GOOD related that of the many Arab students who attended 
Pasadena State College with whom-he was acquainted, SIRHAN had 
stronger ideas of Arab nationalism than any of the others.
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In regard to the book entitled, "R.FJ. Must Die!", 
by Robert Blair Kaiser, it is noted that based on a review 
of this text it would not appear that any additional investi­
gation is warranted as no new facts were presented in this 
book that had not been adjudicated through investigation 
conducted by the FBI and the Los Angeles Police Department.

It is of interest to note that on pages 291 and 
329 of this text, Dr. Eric Marcus, one of the psychiatrists 
who interviewed and tested Sirhan, and even interviewed him 
while Sirhan was in a hypnotic state, has made the statement 
according to the author on page 291, "Nor did Sirhan ever 
join a young Communist cell or make any effort to communicate 
with Al Fatah." Also, on page 329 the author indicated that 
Marcus explored Sirhan’s Communism, found it was a solitary 
thing,.little more than a vague demand for a more equitable 
distribution of this world's goods.

John Howard, Assistant District Attorney of Los 
Angeles County, advised that his department questioned a few 
of the quotations alleged to have been made by himself, Lynn 
Compton, and David Fitts, who comprised the prosecution team, 
but did not intend to make any issue concerning this matter. 
Further, Howard advised no new information was brought forth 
in this publication and therefore, his department would take 
no action based upon the-book.

Deputy Chief Robert Houghton of the Los Angeles 
Police Department stated that the book had been reviewed by 
his department and as no new information was'set forth therein 
his department intended taking no action or conducting any 
further investigation concerning this case.

This document contains neither recommendations nor 
conclusions of the FBI^ It is the property of the FBI and is 
-loaned to your agency; it and its contents are not to be 
distributed outside your agency.
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Via____ AIRTEL AIR MAIL.

Date: 1/12/71

(Type in plaintext or code)

(Priority)
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FROM

TO: DIRECTOR, FBI (62-58?)

ASAC, LOS ANGELES (56-156)

RE: INSALT

Re Bureau airtel to Los Angeles dated 12/4/70, and 
Los Angeles airtel to the Bureau dated 1/6/71.

Enclosed for the Bureau are five (5) copies of a 
letterhead memorandum (LHM) in response to request set forth 
in memorandum to the Bureau,from RICHARD G. KLEINDIENST, 
Deputy Attorney General, dated 12/2/70, regarding the 
assassination of Senator ROBERT F. KENNEDY on 6/5/68.

It is noted that as set forth in Los Angeles airtel 
to the Bureau captioned, "KENSALT", dated 4/24/69, interview 
of the members of the Student Club, Southern California 
District Communist Party (SCDCP) was previously withheld, as 
there was no evidence to indicate any Communist conspiracy 
existed in the relationship between SIRHAN BISHARA SIRHAN, 
WALTER S. CROWE, and the assassination of ROBERT F. KENNEDY. 
Also, former LA 4688-S at that time was being made available 
to the Department in cases relating to petitions to the 
Subversive Activities Control Board (SACB) under provisions of 
the Internal Securities Act as amended. Also, it was felt at 
that time that interview of the members of the Student Club 
might jeopardize the effectiveness of former LA 4688-S in his 

■^ testimony before the SACB.

SCDCP has now been
Interview of the seven members of the Student Group

completed in accordance with Bureau
#0® REC.13

Bureau (Ends. 
Los Angeles

AOR:emc

JAN 15 19715#5OLOSUK£

GFO : 1970 O - 402-735

AUTFCRMATION C 
HERIMIS UNG

Special Agent in Charge
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instructions and the results are/set forth in enclosed LHM. 
In regard to the book entitledJ"R.F.K, Must Die I", published 
by E. ,P. Dutton and^Company, Incorporated, the author, ROBERT 
BLAIR'KAISER, presents a history of the ROBERT~F~KENNEDY 
assassination and expounds a personal theory, not substantiated 
by the investigation conducted by the FBI and the Los Angeles 
Police Department, that SIRHAN was programmed to kill ROBERT 
KENNEDY, referring to a so called Manchurian candidate theory.

KAISER traces a' history of the assassination, 
beginning with the night of the California Primary, 6/4/68, 
when KENNEDY arrived at the Ambassador Hotel after having spent 
several hours at the home of JOHN FRANKENHEIMER at Malibu, 
California.

The book continues with a vivid description of the 
shooting in the pantry area of the Embassy Room at the 
Ambassador Hotel, the subsequent capture of SIRHAN, and the 
transfer of KENNEDY to the Central Receiving Hospital, and 
finally to the Good Samaritan Hospital, where he later died.

Much of the book is devoted to a discussion of the 
legal machinations of the defense team in determining the plea 
for SIRHAN and the strategy of defending SIRHAN, which finally 
evolved into a defense of diminished capacity.

Psychiatrists played a very significant aspect in 
the planning of the defense of this case, and KAISER allots 
several chapters to the psychiatrists’ evaluation of SIRHAN, 
their interviews with him, and their testing of him. It 
would appear that KAISER’s theory of the alleged programming 
of SIRHAN evolved from the testing and evaluation of SIRHAN 
by Dr. BERNARD L. DIAMOND of the University of California at 
Berkeley, brought into the case by SIRHAN's attorney, GRANT 
COOPER. KAISER obviously favors DIAMOND’S theory of the 
trance-like spell in which SIRHAN operated. On page 416 of 
the text, wherein the author describes a meeting of the various

- 2 -
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psychiatrists with the defense attornies, DIAMOND'S viewpoint 
is brought forth indicating that DIAMOND was convinced that 
SIRHAN was in a trance when he killed KENNEDY.

KAISERj through strong inuendo, suggests that the 
investigators averted any conspiracy findings, but he presents 
no factual evidence to support his theory.

Various aspects of the KENNEDY investigation are 
set forth through KAISER’s reporting of the trial and included 
are such areas as the investigation at the rifle range, and 
the purchase of ammunition at the Lock Stock and Barrel Gun 
Shop.

KAISER was apparently impressed by his position of 
being able to talk to SIRHAN and suggests that he had a 
significant influence on the planning of the defense and that 
he was of material assistance to the psychiatrists, particularly 
Dr. BERNARD L. DIAMOND, who examined and tested SIRHAN.

KAISER’s theory that SIRHAN was programmed to kill 
KENNEDY is not supported by any factual material and he does 
not present any new or different facts of the case that were 
not completely adjudicated by the FBI and Los Angeles Police 
Department investigations. •

Further;, in compliance with Bureau instructions, the 
respective local authorities were contacted concerning their 
reaction to the publication, "R.F.K. Must Die!’', and all of 
them indicated that they intend no further action based upon 
this book.

On 12/17/70, JOHN HOWARD, Assistant District Attorney, 
Los Angeles County, advised that after this book was published, 
District Attorney EVELLE J. YOUNGER sent a letter to the 
Attorney General of the United States with a copy to the United 
States Attorney at Los Angeles, offering any assistance 
concerning this matter. HOWARD indicated that this letter had

- 3 -
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been acknowledged by the Office of the Attorney General of 
the United States, but that no comment had been made. HOWARD 
further indicated that he had read the book and questioned 
a few of the alleged quotations of his and the other prosecution 
attornies. HOWARD stated, however, that they were making no 
issue, as they did not want to stir up publicity that would 
merely result in a possible sales stimulus for the book. HOWARD 
further advised that the book developed no new information and 
therefore his department would take no further action concerning 
this matter. ■

On 12/29/70, United States Attorney, ROBERT L.
MEYER, Los Angeles, advised that he had received a copy of 
the letter that District Attorney EVELLE J. YOUNGER had sent 
to the Attorney General and that he had received no instructions 
from the Department of Justice to conduct any inquiry 
concerning this matter and that he would certainly not initiate 
any action on his own behalf without Departmental instructions 
or at least based upon a recommendation from the FBI. MEYER 
stated that he himself had not actually read the text of this 
book, but that he had read reviews of it and would not be in 
a position to take any action unless he were so instructed by 
the Department of Justice.

On 12/29/70, Deputy Chief ROBERT HOUGHTON, Los 
Angeles Police Department, advised that his department had 
read the book, "R.F.K. Must Die!”, but that the book presented 
no new facts and that his department contemplated no action 
as a result of this text.

_ 4 _
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Deputy Attorney General 
Richard Kleindienst 
Department of Justice, 
Washington, D.C.

Dear Mr. Deputy Attorney General:

Enclosed herein is a completed form DJr-118, requesting 
access to official records under 5 U.S.C’. 552(a) and 28 CFR 
Part 16.

I’ am requesting access to the extensive FBI reports con­
cerning Sirhan B'ishara Sirhan, reports which have been made 
available to one Robert Blair Kaiser. These reports were used 
in the preparation of Mr. Kaiser’s recently published RFK Must 
Die C see Attachment ). As 5 U.S.C. 552 require equal treatment 
in access to records, and since these reports have been made 
available to Mr. Kaiser, a writer and private citizen, .I" would- 
hope that I too shall be granted access to these FBI -reports.

As one deeply concerned with the events surrounding the 
assassination of the late Sen. Robert F. Kennedy, I trust that, 
as Mr. Kaiser before me, these official records will be made 
available to me. “

I look forward to hearing from you in the very near 
future.

Yours truly,

Michael Jbmes/Clark
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Preface

When yet another assassin’s bullet took the life of yet another Kennedy, the 
whole world demanded to know who did it and why. They soon discovered 
who. It was a yo'ung Palestinian Arab refugee with a strange double name: 
Sirhan Sirhan. But the story of why he killed—which he propounded at 
the trial—didn’t make any sense.

This is a book that tries to make sense ofit. It is a book about the assassin 
and about those who probed him: police, prosecutors, defense attorneys, psy­
chiatrists, psychologists, reporters.

I was one of those reporters. Out of curiosity, mainly, and out of .a 
suspicion that the public would learn something less than the whole truth if 
it had to rely on either the assassin’s unchallenged version or even the police 
estimate, I wangled my way inside the case.

Once I was inside, I was really in. I was able to talk to Sirhan’s family 
and some of his friends, to sit in on the defense attorneys’ conferences with 
Sirhan, to become a participant-observer in the attorneys’ own private work­
ing sessions, confer closely with the psychologists and psychiatrists in the 
case. I had access to police and FBI files, and, most important of all, I was 
able to visit Sirhan in his cell two or three times a week until he left Los 
Angeles for San Quentin, condemned to die.

I doubt whether any reporter has ever gotten so deeply inside a major 
murder case. •

Why was I given such entree? I hesitate to say the answer was simply 
money. I did promise to provide funds for Sirhan’s legal defense, and I prob­
ably would have gotten nowhere without such a promise—and delivery. 
Sirhan wanted a good private attorney and I made it possible for him to hire 
one. It wasn’t that Attorney Grant Cooper demanded a big fee, or any fee 
at all. In fact, Cooper renounced any proceeds from my writings on the case



nt lavui -or me -University “tff Southern California Law School. Still, he 
needed some resources: the district attorney’s office spent $203,656 to prose­
cute Sirhan. Simple fairness would dictate that Sirhan’s attorneys should 
have a fraction of that for their expenses (otherwise, the expression “fair 
trial” would have been a sham). And simple common sense told me that 
there was only one sure source for those expenses, the world press. The 
world wanted to know, the news media would pay. They did, in a modest 
way. By the end of the case, I was able to turn some $32,000, approxi­
mately half of what I had then received, over to Sirhan’s attorneys.

But I provided more than money. I gave myself. The defense attorneys re­
ceived most of the Los Angeles Police Department files and all of the FBI re­
ports on the case through a legal “motion for discovery.” But neither they 
nor their investigator had time to read and digest all this material. 1 did. 
They didn’t have the time or the patience to draw out the assassin. I did. 
Soon, the attorneys began to need me, for, in my total curiosity, I soon knew 
more about the case than they did themselves. My reporter’s dream was com­
plete when Dr. Bernard L. Diamond, the chief psychiatrist for the defense, 
turned to me as the chief repository of knowledge about the case and began 
taking me into Sirhan’s cell with him for his analysis of Sirhan under hypno­
sis.

I am not at all sure that every case would lend itself to such heightened 
personal involvement by a reporter who is trying to write about it. In this 
case, however, I got access to the assassin, without giving up the right to tell 
the story as I saw it.
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•“. . . did anybody pay you to shoot Kennedy.' jzi

“Of course it does,” said Berman, wondering to himself just how the 
judge could be persuaded to let that happen.

“And I’ve got some books,” said Jabara fiercely, “that ought to go in 
evidence.”

“I’d like to have them right away,” said Berman. “And anything else * 
vou've got on the subject.”

Jabara smiled and relaxed enough to enjoy the greatest fried shrimp in 
iown. “Okay,” he said. “Okay.” -

“Here,” I said, pushing a plate at Jabara, “have a fortune cookie and see 
what the fates have in store.”

Jabara took a sip of tea, opened his cookie carefully and burst into a 
roar of laughter. He handed over a tiny scrap of paper imprinted with the 
message: “DON’T LET YOUR ENTHUSIASM OVERRIDE THE 
REALITY AROUND YOU.” Jabara laughed again.

While the lawyers settled down to the weary task of picking twelve jurors 
and six alternates, I continued to read the Federal Bureau of Investiga­
tion’s Office File 56-156, Bureau File No. 62-5 87. It was impressively 
heavy, comprising at least 4,000 pages of reports from special agents all 
over the United States who looked into the case of Sirhan Bishara Sirhan 
“upon request of the Attorney General of the United States under the 
Civil Rights Act of 1968 and the Voting Rights Act of 1965.” . . .

And it was well written. The report of the assassination itself by Ama- 
dee O. Richards, Jr., of the Los Angeles office was a model of telegraphic 
clarity.

At approximately 12:15 A.M., 6/5/68, Senator ROBERT F. KENNEDY 
proclaimed victory in California primary election in crowded Embassy 
Room, Ambassador Hotel, 3400 Wilshire Boulevard, Los Angeles. As SEN­
ATOR KENNEDY and party were leaving Embassy Room through kitchen 
exit, a series of shots were fired by an unknown individual, subsequently 
identified as SIRHAN BISHARA SIRHAN. SENATOR KENNEDY fell 
backward onto floor, critically wounded with bullet in brain. SIRHAN wres­
tled to floor, disarmed and turned over to Los Angeles, California, police 
department (LAPD). .

The reports gave me a chance to verify many of the associations Sirhan 
had already told me about. Here were summaries of FBI interviews with 
Arsons who had known Sirhan in school and with some of those who had



Eleven
“We’re doctors, Sirhan, and we want to help you.

We’re Jews, Sirhan, but we want to help you.”

During his second week of trial, Sirhan assumed an almost jaunty air, 
growing used to the courtroom now, fascinated that he was so much the 
center of attention, seemingly oblivious of the fact that he was on trial for 
his life. At one point David Fitts was asking a potential juror, Lawrence 
Morgan, his stock question: Would he have the courage to face Sirhan 
three or four months from now and tell him face-to-face that for the mur­
der of Senator Robert F. Kennedy he must die in the gas chamber?

As Fitts spoke, Sirhan leaned forward around Parsons and smiled 
broadly at Morgan. Fitts’s question was no longer a shock. “You can see 
him now,” said Fitts to Morgan. “He just leaned over and even smiled at 
you. He may smile at you all through the trial.”

“I smile at you, too, Mr. Fitts,” Sirhan blurted in a clear, good-natured 
tone.

“Yes, you do. You smile a lol,” said Fitts. Judge Walker told Fitts to 
restrict himself to the questions. It was perhaps unwise of Fitts to draw at­
tention to the fact that a man on trial for his life was assuming such insou­
ciance in the courtroom, for that was not normal behavior.

Nor was it normal for a defendant to be more worried about my book 
than the progress of his own defense. Yet, on the afternoon of January 18, 
^hen Cooper, Berman and I paid Sirhan a call and brought a Xerox copy 
of his notebook up to the cell, Sirhan was much more worried over the 
book that I hadn’t even then begun, than he was over his own notebook, 
which would play such a large part in his own conviction.

“1 would like to have a little influence on your book,” said Sirhan.
“A little influence!” I said. “The book is mainly about you, and I can 

°nly report what you tell me. Of course, if you want to write your own 
book . . ,”




